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Abstract (en)
Spent oils are processed by hydrogenation to give second raffinates in the form of lubricating oils. Ecologically undesired by-products or wastes are
avoided in this process, without expensive separation steps or reaction conditions or the use of expensive catalysts being necessary. In particular,
the result is that even highly contaminated spent oils, i.e. those which contain organochlorine compounds, especially PCB, chlorinated dioxines and
dibenzofurans in concentrations above defined limits, can also be re-utilised as a second raffinate, especially as a lubricating oil; therefore, they no
longer have to be destroyed, for example in a high-temperature combustion process. For this purpose, the spent oil is first freed only of coarse solids
and then subjected, with addition of hydrogen, to hydrogenation in a liquid phase at pressures of preferably 150 bar and temperatures of preferably
350 DEG C; the reaction products are then separated into the lubricating oil and, in particular, solids- containing by-products.

Abstract (de)
Es wird ein Verfahren zum hydrierenden Aufbereiten von Altölen zu Zweitraffinaten in Form von Schmierölen angegeben. Bei diesem Verfahren
werden ökologisch unerwünschte Nebenprodukte oder Abfälle vermieden, ohne daß aufwendige Trennschritte oder Reaktionsbedingungen
oder die Verwendung kostspieliger Katalysatoren erforderlich ist. Insbesondere wird erreicht, daß auch stark kontaminierte Altöle, also
solche, die Organochlorverbindungen, insbesondere PCB, chlorierte Dioxine und Dibenzofurane in Konzentrationen oberhalb bestimmter
Grenzwerte aufweisen, ebenfalls als Zweitraffinat, insbesondere als Schmieröl, wiederverwertbar sind; sie müssen also nicht mehr z. B. in einem
Hochtemperaturverbrennungsprozeß vernichtet werden. Zu diesem Zweck wird das Altöl zunächst lediglich von groben Feststoffen befreit und
nachfolgend unter Zugabe von Wasserstoff einer Hydrierung in einer Sumpfphase bei Drücken von vorzugsweise 150 bar und Temperaturen
von vorzugsweise 350° C unterzogen; danach erfolgt eine Trennung der Reaktionsprodukte in das Schmieröl und insbesondere feststoffhaltige
Nebenprodukte.
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